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نیلوفر مژدهی
خبرنگار

آخرین گمانه زنی درباره سرنوشت واگذاری تیم های 
پایتخت

سرخابیهابهکدامبانکهامیرسند؟!
ی استقلال و پرسپولیس به  گذار ســـخنگوی دولت روز گذشـــته از وا
بانک های خصوصی و منتفی شدن واگذاری به سایر نهادها خبر داد. 
بر همین اساس درحالی که عنوان شده بود استقلال و پرسپولیس به 
گذار شده اند، سخنگوی  نهادهای دولتی ازجمله تامین اجتماعی وا
ی  گذار کـــرات ابتدایی برای وا دولـــت صبـــح دیروز اعلام کرد که مذا
این دو باشگاه به بانک های خصوصی صورت گرفته و طی روزهای 

آینده این تصمیم نهایی خواهد شد. 
ایـــن درحالی اســـت که درباره پرســـپولیس اینطور به گوش می رســـد 
که با توجه به رابطه حســـنه بین مدیران این باشـــگاه با مدیران بانک 
گردشگری که اتفاقا سابقه اسپانسرینگ این باشگاه را نیز در کارنامه 
دارند، از این بانک به عنوان مالک بعدی ســـرخ ها نام برده می شـــود. 
در ســـوی دیگر منابع تاییدنشـــده ای از بانک های آینده یا پاســـارگاد 
به عنوان مالکان بعدی آبی ها نام برده می شود. حال اینکه شایعاتی 
درباره مشکلات مالی برخی بانک ها به گوش می رسد. با این حساب 
ی های مالی دارند تا چه اندازه  این دســـته از بانک ها که خود گرفتار
ی حل  می توانند مشـــکلات ســـرخابی ها را در مســـیر خصوصی ساز

کنند خود بزرگ ترین ابهام به شمار می رود. 

کیومرث هاشمی: مزایده به نتیجه نرسید 
در همین راستا کیومرث هاشمی، وزیر ورزش و جوانان درباره بحث 
ی دو باشگاه استقلال و پرسپولیس به بانک های غیردولتی  گذار وا
اظهار داشت: »استقلال و پرسپولیس با توجه به نام و جایگاه شان در 
کشور و حتی در آسیا از حمایت بیش از 40 میلیون هوادار برخوردار 
هستند و مورد حمایت معنوی نیز قرار می گیرند، ولی براساس قانون 
از امکان کمک های مالی برخوردار نیستند، ضمن اینکه طبق قانون، 

ی جزء وظایف وزارت ورزش نیست.«  باشگاهدار
کید می کنم اســـتقلال و پرســـپولیس  ی افـــزود: »بـــر ایـــن واقعیت تا و
به عنوان ســـرمایه های کشـــور جایگاه بزرگی دارند و قطعا با مدیریت 
صحیح می توانیم به واسطه داشتن هواداران میلیونی از آنها استفاده 
مطلوب کنیم. همچنین ظرفیت بزرگ دو باشگاه، فرصتی در اختیار 
ی و درآمدزایی انجام دهند. طبق  مالـــکان قرار می دهد تـــا کار تجار
ی همیشـــه جزء شـــعارهای دولت قبل بوده و  گذار ، موضوع وا آرشـــیو
هیچ وقت رخ نداد، ولی در دولت مردمی حل مشـــکل دو باشـــگاه از 
ابتدای تشکیل دولت دستور کار قرار گرفت و بر همین اساس، بخشی 
از سهام باشگاه از طریق بورس در اختیار مردم قرار گرفت. در ادامه 

نیز به مزایده گذاشته شد، ولی منجر به نتیجه نشد.« 
کــرد: »بااین حــال دولــت از  یــر ورزش و جوانــان خاطرنشــان  وز
ظرفیت هــای قانونــی اش اســتفاده کــرد و بــرای حــل مالکیــت یکــی از 
گــذار شــد،  باشــگاه ها بــه صندوق هــای تحــت زیرمجموعــه رفــاه وا
کــرات  ی نپذیرفــت. بــا نظــر وزیــر اقتصــاد و مذا گــذار ولــی هیــات وا
گــذار  بــا بانــک مرکــزی، قــرار شــد دو باشــگاه بــه دو بانــک غیردولتــی وا
ی باشــگاه های اســتقلال و  گــذار شــوند. دولــت نیــز مجــوز هیــات وا
پرســپولیس را بــه دو بانــک غیردولتــی داد و الزامــات قانونــی صــورت 

خواهــد گرفــت.«

اوسمار ریسک نمی کند

شانسکمگولسیانی
برایبازیمقابلپیکان

ی  مقابل  مدافع گرجستانی پرسپولیس بعد از مصدومیتی که در باز
ذوب آهن دچارش شد به کشورش سفر کرد تا دوره درمانی اش را در 
آنجا سپری کند. او بعد از بازگشت در تمرینات گروهی سرخپوشان 
بـــی ۱0۳ نخواهد رســـید.  اما از  شـــرکت نکـــرد تا مشـــخص شـــود به در
آنجا که مصدومیت او از ناحیه همســـترینگ اســـت کادر پزشـــکی 
یکن به تمرینات عجله  پرسپولیس نمی خواد در مورد بازگشت این باز
کند. از این رو احتمال اینکه گولســـیانی از ســـال جدید در تمرینات 
یاد اســـت. در همین راستا مدافع  گروهی سرخپوشـــان حاضر شـــود ز
گرجستانی در بازی روز بیست و هفتم اسفند ماه پرسپولیس با پیکان 
ی  یاد غایب خواهد بود. هر چند برای این باز هم به احتمال خیلی ز
محمدحســـین کنعانی زادگان در دســـترس اوســـمار بـــرای انتخاب 

ترکیب دفاعی اش خواهد بود.

در جام ملت های آسیا ۲۰۲۴

ویدئوچکبهفوتسالمیآید
 )VS( یدئویی کنفدراسیون فوتبال آسیا با معرفی سامانه پشتیبانی و
در جام ملت های فوتســـال آســـیا که قرار اســـت از ۲۹ فروردین ســـال 
۱40۳ به میزبانی تایلند آغاز شود، نقطه عطفی را در تلاش برای حفظ 

ی رقم خواهد زد.  بالاترین استانداردهای داور
AFC بـــرای حصـــول اطمینـــان از اینکـــه داوران آســـیایی از آخریـــن 
گاه هســـتند، ســـمینار  ی در قضاوت به خوبی آ پیشـــرفت های فناور
داوران برتر فوتســـال AFC را در ســـال ۲0۲۳ با هدف آشنایی مسئولان 
ی  ی هایی مانند سیستم VS برگزار کرد. این فناور مســـابقات با نوآور
ی شد و با  اولین بار در جام جهانی فوتسال ۲0۲۱ در لیتوانی بهره بردار
استفاده از آن دقت در تصمیمات داوران بیش از گذشته می شود. 
ی بـــه داوران این امکان را خواهد داد که تصمیمات خود  ایـــن فناور
یابی  را با اســـتفاده از یک اپراتور بازبینی و یک مانیتور کنار زمین ارز
گر تصمیمات داور مورد اعتراض سرمربیان تیم ها واقع شود،  کنند و ا

به تصمیم صحیح داوران کمک خواهد کرد. 
نکته قابل توجه این اســـت که VS در موارد ویژه مانند موقعیت گل، 
ضربات پنالتی و کارت قرمز مســـتقیم به طور مســـتقل عمل خواهد 
کـــرد. همچنین داوران برای اطمینـــان از موقعیت هایی مانند به ثمر 
رســـیدن گل، مشـــکلات فنی زمان ســـنج یا عبور توپ از خط دروازه 

یدئویی متوسل شوند.  می توانند به سامانه پشتیبانی و

با پایان مرحله یک چهارم نهایی لیگ قهرمانان

4تیمبرترآسیامشخصشدند
در آخرین دیدار مرحله یک چهارم نهایی لیگ قهرمانان آســـیا دیروز 
ینوس ژاپن موفق شـــد با نتیجه یک بر صفر  تیـــم فوتبـــال یوکوهاما مار
از ســـد شـــاندونگ تایشـــان عبور کند و در مجموع دیدارهای رفت و 

برگشت با نتیجه ۳ بر یک پیروز و راهی مرحله نیمه نهایی شود. 
به این ترتیب هر 4 تیم مرحله نیمه نهایی این مســـابقات مشـــخص 
ینوس و اولسان  شدند که از منطقه شرق آسیا تیم های یوکوهاما مار
هیونـــدای بـــه مصـــاف هم خواهنـــد رفت و از منطقه غرب آســـیا هم 
العین و الهلال با هم دیدار می کنند. دیدارهای رفت این مرحله ۲8 

و ۲۹ فروردین و دور برگشت 4 و 5 اردیبهشت برگزار خواهد شد. 

اخبار کوتاه

کـه بحـث مالکیـت دولتـی دو باشـگاه اسـتقلال و  حـدود ۱4 سـال اسـت 
پرسـپولیس بـه معضـل بـزرگ دولت هـای وقـت تبدیـل شـده اسـت. بـا توجه به 
قوانین، امکان فعالیت دولت در ورزش حرفه ای وجود ندارد و همین موضوع 
تی  باشـگاه های فوتبـال را کـه سـال ها از دولـت ارتـزاق می کردنـد بـا مشـکلا
مواجـه کـرد. البتـه در ادامـه هـم تلاش هـا چنـدان مثمـر ثمـر نبـود و باشـگاه ها 
یـا بـه صـورت خصولتـی تحـت پوشـش قـرار گرفتنـد یـا همچنـان دولتـی باقـی 
یافـت پـول عاجزنـد. در حالی کـه فوتبـال در دنیـا بـه یـک صنعـت  مانـده و از در
تبدیـل شـده و سـهام باشـگاه های معتبـر در بـورس بـا کوچک تریـن تغییـری 
بـالا و پاییـن می شـود، مالکیـت مشـترک اسـتقلال و پرسـپولیس همچنـان 
بزرگ تریـن دغدغـه دولـت تبدیـل باقـی  مانـده اسـت. حتـی اقداماتـی کـه برای 
کنـون بـه نتیجه نرسـیده و  ی مالکیـت ایـن دو باشـگاه صـورت گرفتـه تا گـذار وا
اغلب طرح هایی مطالعه نشده بودند که هر بار شکست خوردند. مثل مورد 
ی باشـگاه پرسـپولیس به سـازمان تامین اجتماعی که تقریبا  گذار اخیر در وا
ی علاقه منـدان بـه فوتبـال و سـرگرم کـرد امـا درنهایـت بـه نتیجـه نرسـید. ۱0 روز

 بانک های غیردولتی توان مالی دارند؟
در حالی کـه بـه نظـر می رسـید تکلیـف مالکیـت پرسـپولیس مشـخص شـده و 
اسـتقلال نیز به زودی صاحب مالک جدید می شـود صبح دیروز و سـاعاتی 
ی  گذار ی حساس دربی، سخنگوی دولت در اظهاراتی وا ی باز قبل از برگزار
پرسپولیس به سازمان تامین اجتماعی را منتفی اعلام کرد و مدعی شد اصلا 
ی به  گذار ی در اظهاراتی مدعی شد هیات وا این انتقال صورت نمی گیرد. و
ی کنند؛  ایـن جمع بنـدی نرسـیدند کـه از مجـوز اخیـر هیات وزیـران بهره بردار
کرات اولیه  یـد پیـدا شـده و مذا ینـه خر کـه دو بانـک غیردولتـی به عنـوان گز چرا
ی بـه بانـک  گـذار انجـام شـده و درصورتی کـه توافـق نهایـی داشـته باشـند وا

به عنـوان شـرکت های مردمـی صـورت می گیرد.
ی خـط یکـی  پـس از اظهـارات جهرمـی، کیومـرث هاشـمی وزیـر ورزش نیـز رو

ی جـزء  از برنامه هـای شـبکه خبـر آمـد و مدعـی شـد باشـگاهدار
وظایـف وزارت ورزش نیسـت و آنهـا در سـطح کلان ورزش فعالیـت 

ی در بخـش دیگـری از صحبت هایـش مدعـی شـد؛  می کننـد. و
یـد سـهام ایـن دو باشـگاه اعـلام آمادگـی کـرده  مجموعه هایـی کـه بـرای خر
بودنـد ظرفیـت پشـتیبانی کامـل از ایـن دو تیـم را نداشـتند از ایـن رو هیـات 
ی ایـن موضـوع را پذیرفـت و ادعـا کـرد مالکیـت دو باشـگاه را بـه دو  گـذار وا

گـذار کنـد.  بانـک غیردولتـی وا
درنهایـت امـا ایـن سـوال بـه وجـود می آیـد کـه بانک هـای غیردولتـی چگونـه 
یانـده اسـتقلال و پرسـپولیس  می خواهنـد به عنـوان مالکیـن دو باشـگاه ز
فعالیت کنند. اغلب بانک های غیردولتی ورشکسـته هسـتند و بیلان مالی 
مبهمـی دارنـد. ایـن خـود معضـل بزرگـی بـرای دو باشـگاه بـه وجـود مـی آورد. 
اخیـرا آمـار برخـی بانک هـا بیـرون آمـده کـه بـا بدهی هـای سـنگین بـه نوعـی 
ی دارنـد کـه می توانـد بـرای مالکیـت این دو باشـگاه  یان هـای انباشـته بسـیار ز

تی رو بـه وجـود بیـاورد.  نیـز مشـکلا

 مغایرت واگذاری پرسپولیس با قانون
از این صحبت ها این طور به نظر می رسد که در واقع سازمان تامین اجتماعی 
مالکیـت را نپذیرفتـه اسـت در حالـی کـه گویـا براسـاس قانـون چنیـن انتقالـی 
غیر ممکن است. در تصویب نامه هیات وزیران آمده بود 80 درصد از سهام 
شـرکت فرهنگی ورزشـی پرسـپولیس به سـازمان تامین اجتماعی و صندوق 

گـذار می شـود در حالـی کـه طبـق اصـل 44 قانـون  بیمـه روسـتاییان عشـایر وا
اساسـی کـه در سـال ۹۷ بـا اصلاحاتـی روبـه رو شـد مجمـوع حـق مالکیـت 
مسـتقیم و غیرمسـتقیم سـهام در هـر بنـگاه اقتصـادی تـا سـقف 40 درصـد 
ی براسـاس ایـن بنـد ممکـن نیسـت.  گـذار مجـاز اسـت. بـه ایـن ترتیـب ایـن وا
در کل صندوق هـای بازنشسـتگی و نهادهـای عمومـی غیردولتـی مجموعـا 
بـا هـم نمی تواننـد بیـش از 40 درصـد از سـهم را در اختیـار بگیرنـد. از ایـن رو 
ی، آن هـم بـه میـزان 80 درصـد قابلیـت  گـذار مصوبـه هیـات دولـت بـرای وا
اجرایی نداشـته و خود به خود باطل اسـت. به نظر می رسـد در جلسـه صبح 
دیروز وزیران به همین موضوع اشـاره شـده که بلافاصله اغلب به این انتقال 
ی به تامین اجتماعی منتفی شد و حالا می خواهند  گذار رضایت ندادند و وا
گـذار کننـد. درواقـع بـه نظـر می رسـد  ایـن دو تیـم را بـه دو بانـک غیردولتـی وا
ی تصمیـم خـود را اصـلاح کـرده و مالکیـن احتمالـی را تغییـر  گـذار هیـات وا
دادند. این شرایط حتی شامل هلدینگ خلیج فارس هم می شود. گویا این 
شـرکت پتروشـیمی نیـز از وابسـتگان تامیـن اجتماعـی اسـت. بـه ایـن ترتیـب 
گذار شود.  استقلال نیز نمی تواند به شرکت های زیرمجموعه این هلدینگ وا
از طرفـی تامیـن اجتماعـی در سـال ۹۲ موفـق شـد 5۶ درصـد از سـهام باشـگاه 
ی کنـد. مدیـر نظـارت بـر شـرکت های تامیـن اجتماعـی  یـدار ذوب آهـن را خر
چنـدی پیـش در یکـی از برنامه هـای تلویزیونـی ادعـا کـرد باشـگاه ذوب آهـن 

را نیـز در اختیـار دارنـد. 
در آن زمان امکان انتقال بیش از 40 درصد وجود داشت اما قانون در سال ۹۷ 
اصلاح شد و دیگر شرکت های غیر دولتی و صندوق ها، نمی توانند بیش از 
گذار  گر پرسپولیس وا 40 درصد سهام در اختیار داشته باشند. به این ترتیب ا
شده و با انتقال مالکیت آن به تامین اجتماعی مخالفت نمی شد مالکیت 
دو باشـگاه ذوب آهـن و پرسـپولیس بـه حالـت مشـترک در می آمـد و احتمـالا 
ارسال مدارک به AFC باز هم با مشکل روبه رو می شد. به این ترتیب می توان 
بـه ایـن مالکیـت مشـترک نیـز به عنـوان یکـی از دلایـل لغـو انتقـال مالکیـت بـه 
تامیـن اجتماعـی اشـاره کـرد البتـه بـا توجـه بـه اینکـه احتمـالا ذوب آهـن در 

رقابت هـای آسـیایی حضـور نخواهـد 
مشـکلی  فعـلا  د  بـو ممکـن  شـت  ا د

پیـش نیاد. 

 فرصت محدود هیات واگذاری
ی باز هم در انتقال مالکیت این دو باشگاه با  گذار به نظر می رسد هیات وا
ی دو  شکســـت روبه رو شـــده و به همین دلیل قرار اســـت این انتقال با همکار
بانـــک غیـــر دولتی صورت بگیرد تا پیش از موعد مقرر تفکیک مالکیت این 
دو باشـــگاه صورت گرفته و مدارک لازم در اختیار کنفدراســـیون فوتبال آسیا 
ی به  قرار بگیرند. کار ســـاده نیســـت. پیش از این به دلیل ارسال مدارک صور
ترتیب ۱۲0 و ۱80 هزار دلار جریمه پرداخت کردیم که با توجه به شرایط اقتصادی 
مبلـــغ قابل توجهی اســـت. از این رو نـــه توان تکرار چنین تخلفی وجود دارد و 
نه در شـــرایط فعلی کار درســـتی به نظر می رســـد. از این رو دولت اصرار دارد 

تا هر طور شده این مالکیت را تا قبل از اتمام فروردین به سرانجام برساند. 
پیـــش از ایـــن افراد مطلع درخصوص فرصت تیم های برای ارســـال مدارک به 
یم اما  AFC تذکر داده و مدعی شـــده بودند تا ۱۱ فروردین بیشـــتر فرصت ندار
به نظر می رســـد این زمان ضرب الاجلی برای تســـریع بخشـــیدن به کارها بوده 
اســـت. البته دو باشـــگاه اســـتقلال و پرســـپولیس فقط کمتر از یک ماه دیگر 
برای ارسال مدارک فرصت دارند. پیش از این بارها در روزنامه »فرهیختگان« 
به حساســـیت موضوع و از دســـت رفتن زمان اشـــاره کردیم تا بلکه مســـئولان 
امر متوجه شـــرایط حاد تفکیک مالکیت دو باشـــگاه شـــوند . به نظر می رسد 
ی در ســـال آینده نیـــز فرصتی برای  بـــه جـــز چند روز باقی مانده از ســـال جار
این انتقال ها وجود دارد از این رو هرچند این اتفاق در زمان مشـــخص خود 
صورت نگرفت و به روزهای پایانی رسید اما با توجه به اینکه دولت مسئولیت 
کار را برعهده گرفته و برای این انتقال تلاش می کند، امکان تسریع بخشیدن 
در هماهنگی های لازم وجود دارد و احتمالا تیم ها می توانند در این فرصت 
ی به بانک ها، باید سهام  گذار شوند. بدون شک درصورت واگذار باقیمانده وا
این دو شرکت در شرکت سپرده گذاری مرکزی جابجا شود که پروسه ای خاص 
خود را دارد اما با توجه به اینکه این کار در راســـتای مصوبه هیات وزیران در 
ی فارغ شده و با سرعت  حال انجام است امید آن می رود که از پروسه های ادار
 AFC عمل بیشتری مدارک لازم جهت ارسال به
آماده شـــود و شـــاهد حذف تلخ دو باشگاه 
اســـتقلال و پرســـپولیس همچون اتفاقی که 
فصل گذشته برای استقلال رخ داد نباشیم. 

طرح هایی که یکی پس از دیگری با شکست روبه رو می شوند

زمانکموفرصتسوزیبرایواگذاریسرخابیها
واگذاری پرسپولیس به تامین اجتماعی از ابتدا مغایر قوانین بود؟

باشگاه سپاهان با همه هزینه هایی که در سال های اخیر و مخصوصا در فصل 
ی داشـــته، علاوه بر اینکه هنوز نتوانســـته موفقیتی در ســـطح ایران و آسیا  جار
کســـب کند، در حال حاضر با شکســـت های پیاپی، در بحران نتیجه گیری 
ســـر می کند. ســـپاهان در حال گذراندن روزهایی است که بدبین ترین هوادار 
این باشگاه هم در ابتدای فصل فکر نمی کرد که اوضاع برای این تیم پرستاره 

به این وخامت برسد. 
، اوضاع  کت و سرپرستی موقت منوچهر نیکفر بعد از جدایی محمدرضا سا
این باشگاه به مراتب سخت تر شده و هواداران اصفهانی هرچه زودتر منتظر 

تعیین تکلیف باشگاه و اصلاح روند موجود هستند. 
ی برای تصدی صندلی مدیرعاملی  ، اســـامی بســـیار بعد از اســـتعفای نیکفر
باشـــگاه ســـپاهان مطرح شد که البته برخی گزینه ها را نمی توان خیلی جدی 
دانســـت. هرچند ســـابقه در این باشـــگاه نشـــان داده ممکن است در چنین 
شـــرایطی افرادی گمنام )حداقل از نظر ورزشـــی و فوتبال( به یکباره پشت میز 
یم به گزینه های  مدیریت باشگاه بزرگ سپاهان بنشینند. در ادامه نگاهی دار

مدیرعاملی باشگاه سپاهان. 

امیر عطابخش
مدیرعامل اســـبق باشـــگاه پیکان و عضو سابق هیات مدیره باشگاه گل گهر 
ینـــه مدیرعاملی در  ســـیرجان کـــه تـــا چنـــدی پیـــش در برخـــی از رســـانه ها گز
باشگاه های سرخابی پایتخت بود و در حال حاضر به عنوان گزینه مدیرعاملی 
باشگاه سپاهان نام او به گوش می رسد. عطابخش به خاطر رابطه خوبی که 
با برخی از اعضای مهم فدراسیون فوتبال دارد سخت در تلاش است فصل 

آینده حداقل مدیریت یکی از باشگاه های لیگ برتری را برعهده بگیرد. 

محمد سلطان حسینی
مدیـــرکل ســـابق ورزش و جوانـــان اســـتان اصفهـــان کـــه ســـابقه عضویـــت در 
هیات مدیره باشـــگاه ســـپاهان را دارد بدش نمی آید جانشـــین نیکفر شـــود. 
ی ندارند و حضـــور او را به نوعی  هر چنـــد هواداران ســـپاهان دل خوشـــی از و

برگشت به عقب برای این باشگاه می دانند. 

وحید رجبی
رئیس بســـیج ورزشـــکاران استان اصفهان که سابقه مدیریتی در سطح کلان 

ورزش ندارد اما چند سالی است که در این سمت فعالیت می کند. 

سعید آذری 
مدیرعامل ســـابق باشـــگاه های ذوب آهن و فولاد خوزستان که فوتبالی ها از او 
ی او نظر  کارنامه نسبتا موفقی را سراغ دارند گزینه ای که هواداران سپاهان رو
ی در چنـــد ســـال اخیر همواره گزینه مدیرعاملی باشـــگاه  مثبتـــی دارنـــد. آذر

استقلال هم بوده است. 

یاسر معاصر
ی و  ی در حوزه شـــهردار عضـــو هیات مدیره باشـــگاه ســـپاهان کـــه فعالیت و
منطقه آزاد کیش بوده و پیش از این هم از گزینه های جایگزینی محمدرضا 

ی در باشگاه سپاهان منتفی شد.  کت بود اما با حضور نیکفر حضور و سا

پیروز میرحیدری
ی از قراردادهای  عضو هیات مدیره باشگاه سپاهان و وکیل حقوقی که بسیار
باشگاه توسط وی منعقد می شود. او در حالی به دنبال مدیرعاملی در باشگاه 
ســـپاهان اســـت که در چند ســـال اخیر هواداران این تیم رضایت چندانی از 

یکنان داخلی و خارجی این باشگاه نداشته اند.  قراردادهای باز
 

احمد یوسف زاده
رئیـــس هیات مدیـــره باشـــگاه ســـپاهان و معـــاون مجتمع فـــولاد مبارکه که از 
ی به عنوان سیاســـتگذار پشـــت پرده ســـالیان اخیر ســـپاهان یاد می شـــود و  و
ی با نیکفر بر ســـر تمدید قرارداد  چنـــدی پیـــش خبرهایی مبنی بر اختلاف و

ژوزه مورایس منتشر شد. 

مجتبی لطفی
عضـــو هیات مدیـــره باشـــگاه ســـپاهان و رئیس ورزش کارگـــری مجتمع فولاد 
مبارکـــه کـــه همواره در ســـایه بوده و بیشـــتر امـــور اقتصادی باشـــگاه را کنترل 

یکنان جدید  می کنـــد امـــا در برخـــی از عکس های عقد قرارداد باشـــگاه با باز
چهره او دیده می شود. 

امین کریمیان 
ی اصفهان و مشاور بازرگانی باشگاه  مدیرعامل سابق سازمان ورزش شهردار
سپاهان که چند سالی است در حوزه بازرگانی و جذب اسپانسر برای باشگاه 

فعالیت می کند. 

هومن فیروزی
معاون اجرایی باشگاه سپاهان و مدیرعامل سپاهان نوین که سابقه بالایی در 
باشگاه سپاهان دارد و با مدیران عامل مختلفی کار کرده است. اینکه هواداران 
سپاهان او را به عنوان مدیرعامل جدید باشگاه خود بپذیرند مشخص نیست. 

شوک به طلایی پوشان
شرایط در باشگاه سپاهان به نحوی است که به نظر می رسد باید به باشگاه 
که  و تیم شـــوک وارد شـــود تا بتواند به مســـیر درســـت نتیجه گیری برگردد؛ چرا
سپاهان به اعتقاد کارشناسان همه امکانات و مهره های لازم را برای قهرمانی 
در اختیار دارد ولی در این شرایط نیاز به یک شوک مثبت روانی است تا دوباره 

به ریل نتیجه گیری برگردد. 
یخ باشگاه سپاهان نشان داده که معمولا مدیران غیر فوتبالی  از سوی دیگر تار
که از بخش های مختلف استان یا کارخانه فولاد مبارکه به باشگاه آمده اند، 
 عملا نتوانســـته اند این مجموعه را به ســـر منزل مقصود برســـانند و معمولا کار 

را از چیزی که بوده سخت تر کرده اند. 
گفته نماند هر یک از این گزینه به عنوان مدیرعامل باشگاه سپاهان معرفی  نا
شوند قطعا کار سختی را پیش رو خواهند داشت. از این جهت که در شرایط 
فعلی معضل اصلی این باشگاه قراردادهایی است که در یکی دو سال گذشته 
یکنان و مربیان امضا شده که برخی از آنها به خاطر فشار سازمان لیگ  با باز
دچار اصلاحاتی شده است. اصلاحاتی که به نظر می آید حتی مشکلات فنی 
را برای ســـپاهان هم به وجود آورده اســـت. در کل انتظار هواداران ســـپاهان در 
شرایط فعلی در کورس ماندن این تیم و درنهایت حداقل کسب یک جام در 
مسابقات داخلی است اما این اتفاق فقط به مسائل فنی مربوط نمی شود، از 
گاهی دارند! این جهت که به گفته خود مورایس از مشکلات سپاهان خیلی ها آ

بررسی گزینه های مدیرعاملی سپاهان پس از استعفای نیکفر

هوادارانازسومینمدیرفقطقهرمانیمیخواهند
حمیدرضا اسکندری

خبرنگار گروه ورزش


